

## EPSA Group invests in scale-up Energiency to expand its industry decarbonization offering

Paris, April 4, 2023 – **EPSA Group, a specialist in business performance, is pursuing its growth strategy by marking an investment in French technology company Energiency. Specialized in Energy and CO<sub>2</sub> data analytics for manufacturing, this internationally fast growing innovative tech company complements and strengthens the EPSA Group's Energy & Environment offering.**

Founded in France in 2013, Energiency supports more than one hundred manufacturing customers in ten countries with its innovative solution, mixing human & artificial intelligence in real time to analyze Energy & CO<sub>2</sub> in factories. Energiency's solution is already rolled-out within industrial leaders such as ArcelorMittal, SKF or Naval Group, enabling them to detect and implement up to 15% energy and CO<sub>2</sub> savings in less than a year.

After a first successful partnership launched in 2020 by the two companies offering manufacturers a unique and complementary solution combining financing and software, this third round of financing will enable Energiency to accelerate its deployment among manufacturers wishing to quickly have access to a wider range of concrete solutions dedicated to their energy and CO<sub>2</sub> performance.

**Arnaud Legrand, CEO and founder of Energiency:** "The current energy crisis is prompting all manufacturers to rapidly and significantly decarbonize their plants. They are looking for solutions that have a significant impact, are accessible and can be adapted to all their plants, regardless of their maturity. Combining EPSA's financing solutions with our technologies and services meets this demand."

**Matthieu Gufflet, President and Founder of EPSA Group:** "Energiency offers a concrete answer to all our manufacturing customers around the world who want to improve their energy performance. Together with Enoptea & Ekodev, this complementary solution allows EPSA to consolidate its expertise in data analytics in order to offer a broader Energy & Environment answer, pushing the limits of sustainable performance even further."

\*\*\*

### About Epsa

With an international presence, a thousand employees and its own integrated digital solution, EPSA is the only company to offer global support through 7 major complementary areas of expertise: Transformation & Digital, Purchasing & Supply performance, Marketplace, Financing & Innovation, Energy & Environmental performance, Tax & social security optimization and financial management. EPSA teams are resolutely customer-oriented and seek performance and efficiency on a daily basis with a "tailor-made" and sustainable approach, adapted to each need and specificity of the organizations. With a strong human culture, EPSA is committed to an ambitious program of Social and Environmental Responsibility: "EPSA for Good".

More information on [www.epsa.com](http://www.epsa.com)



### About Energiency

Energiency helps manufacturers to quickly and sustainably achieve new energy & CO<sub>2</sub> savings by leveraging existing data in real time with its innovative analytics technology, combining human & artificial intelligence. Energiency is a fast-growing international company that has received more than 30 international awards, including the Solar Impulse Efficient Solution label.

More information on [www.energiency.com](http://www.energiency.com)

#### Press Relations

Agathe Billiette

[abilliette@epsa.com](mailto:abilliette@epsa.com) / +33 532 782 688

#### Marketing contact

Laura Le Jort

[laura.lejort@energiency.com](mailto:laura.lejort@energiency.com) / +33 967 598 954

## Le groupe EPSA investit dans la scale-up Energiency pour étoffer son offre de décarbonation de l'industrie

Paris, le 04/04/2023 – **EPSA, acteur et producteur de performance durable aux entreprises, poursuit sa stratégie de croissance en investissant dans la société technologique française Energiency. Spécialisée dans l'analyse de données Energie et CO<sub>2</sub> des industriels, cette entreprise technologique innovante en pleine croissance internationale vient ainsi compléter et renforcer l'offre Energy & Environment du groupe EPSA.**

Fondée en France en 2013, Energiency accompagne plus de cent clients industriels dans dix pays grâce à sa solution innovante alliant intelligence artificielle et humaine afin d'analyser en temps réel la performance énergétique des usines. La solution Energiency est déjà déployée chez des leaders comme ArcelorMittal, SKF ou Naval Group, et leur permet de détecter et concrétiser jusqu'à 15% d'économies d'énergie et de CO<sub>2</sub> en un an.

Après un premier partenariat lancé avec succès en 2020 entre les deux sociétés, offrant aux industriels une solution unique et complémentaire alliant financement et logiciel, cette troisième levée de fonds va permettre à Energiency d'accélérer son déploiement auprès des industriels souhaitant disposer rapidement d'une palette élargie de solutions concrètes dédiées à leur performance Energie et CO<sub>2</sub>.

**Arnaud Legrand, CEO et fondateur d'Energiency** : « La crise énergétique actuelle incite tous les industriels à décarboner rapidement et significativement leurs usines. Ils cherchent pour cela les solutions ayant un impact significatif, accessibles et capables de s'adapter à toutes leurs usines, quelles que soient leur maturité. Associer les solutions de financement EPSA à nos technologies et services répond à cette demande. »

**Matthieu Gufflet, Président Fondateur du Groupe EPSA** : « Energiency offre une réponse concrète à nos clients industriels dans le monde souhaitant améliorer leur performance énergétique. Avec Enoptea et Ekodev, cette solution complémentaire permet à EPSA de consolider son expertise dans l'analyse de données pour proposer une offre Energy & Environment élargie, capable de repousser les limites de la performance durable. »

\*\*\*

### A propos d'Epsa

EPSA est créateur et producteur de performance durable. Le Groupe EPSA, spécialisé dans le conseil en optimisation de la performance des entreprises est le partenaire incontournable de toute organisation souhaitant accroître sa performance et sa profitabilité. Avec une présence internationale, plus de 1 500 collaborateurs dans 35 pays et sa propre solution digitale intégrée, EPSA est le seul acteur à proposer un accompagnement global à travers 7 grandes expertises complémentaires : Transfo & Digital, Procurement, Marketplace, Innovation, Energy & Environment, Tax et Finance. Résolument orientées client, les équipes d'EPSA recherchent au quotidien la performance et l'efficacité avec une approche « sur-mesure » et responsable, adaptée à chaque besoin et spécificité des organisations. Dotée d'une culture de l'humain forte, EPSA s'engage à travers son programme : "EPSA for Good", une politique sociétale, sociale et environnementale ambitieuse.

Plus d'informations sur [www.epsa.com](http://www.epsa.com)



### A propos d'Energiency

Energiency accompagne les industriels dans la concrétisation rapide et durable de nouvelles économies d'énergie et de CO<sub>2</sub>, en valorisant en temps réel les données existantes grâce à sa technologie d'analyse innovante alliant intelligence humaine et artificielle. Société en forte croissance internationale, Energiency a reçu plus de 30 prix internationaux, dont le label Solar Impulse Efficient Solution.

Plus d'informations sur [www.energiency.com/fr](http://www.energiency.com/fr)

#### Relations presse

Agathe Billiette

[abilliette@epsa.com](mailto:abilliette@epsa.com) / +33 532 782 688

#### Contact Marketing

Laura Le Jort

[laura.lejort@energiency.com](mailto:laura.lejort@energiency.com) / +33 967 598 954